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Temat: Jak publiczne szkoły podstawowe wspierają dzieci z Autyzmem i Zesepołem 
Aspergera 

Panie Prezydencie, 

Od początku tej kadencji zachęcam urząd miejski do podjęcia działań ułatwiających 
dzieciom z spektrum autyzmu pobyt w szkole podstawowej. W odpowiedzi na interpelację 19 
radnych można znaleźć zdania , które świadczą, że jest przecież w porządku - wszystko pod 
kontrolą, a jest zupełnie odwrotnie. Szkoły nie posiadają opracowanych programów jak 
należy radzić w kryzysowych sytuacjach, w których dziecko wymaga subtelnego wyciszenia, 
załagodzenia sytuacji, którą w jakiś sposób na teraz trzeba wyjaśnić, rozwiązać i przekonać 
wszystkie dzieci, że szkoła jest w stanie rozwiązać dany problem. 

Obecnie najczęściej wybieranym miejscem wyciszenia w szkole przez te dzieci jest 
toaleta. Dzieci tam w ciszy starają się uspokoić. Panie Prezydencie to nie jest miejsce do 
wyciszenia!. 

W ostatniej odpowiedzi poinformowano nas radnych, ze wydział edukacji podjął rozmowy 
przed rozpoczęciem roku szkolnego 2019/2020 ze wszystkimi dyrektorami szkół 
podstawowych na temat znalezienia pomieszczeń do wyciszenia i przygotowania ich w taki 
sposób, żeby dzieci mogły i chciały tam przebywać w czasie głośnej przerwy lub kryzysu. 

Panie Prezydencie właśnie zakończyło się pierwsze półrocze szkolne, dlatego proszę 
o udzielenie mi następujących odpowiedzi. Proszę , aby odpowiedzi były przypisane do 
każdej szkoły podstawowej w naszym mieście osobno. 

1. Ile jest dzieci w każdej szkole podstawowej z osobna z orzeczeniem...? 
2. Czy szkoły znalazły i przygotowały salę wyciszeń - proszę wykazać taką salę lub jej 

brak w każdej szkole podstawowej.? 
3. Jak takie sale są wyposażone? 
4. W jaki sposób szkoły rozwiązały problem braku takich sal? - jakie mają pomysły 

zastępcze? 
5. Czy szkoły przewidziały na ten rok szkolny lub następny spotkania z psychologiem 

dla wszystkich dzieci, nauczycieli, rodziców, w celu wyjaśnienia co to jest spektrum 
autyzmu, jak sobie można nawzajem pomóc i wzajemnie się tolerować? 

6. Czy szkoły same starają się opracować wewnętrzny program radzenia sobie w 
sytuacjach kryzysowych? 



Panie Prezydencie , czy w roku 2020 i w następnych latach miasto może być 
gospodarzem dużej konferencji (rodzaj szkoleniowy) dla nauczycieli i rodziców, w celu 


